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PROTOKÓŁ nr VIII/2019 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 29 maja 2019 r. w godzinach 15:30 – 17:30 

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

     1. Bogdan Bezdziecki 

     2. Sylwester Cimochowski 

     3.Tadeusz Czerwiecki 

     4. Zbigniew Roman De-Mezer 

     5. Anna Maria Gawlińska 

     6. Krystyna Gwiazdowska 

     7. Jacek Juszkiewicz  

     8. Mariola Brygida Karpińska 

     9. Kamil Klimek 

    10. Zdzisław Koncewicz 

    11. Karol Korneluk 

    12. Stanisław Kulikowski 

    13. Kamil Lauryn    

    14. Jacek Niedźwiedzki 

    15. Adam Ołowniuk  

    16. Wojciech Pająk 

    17. Zdzisław Przełomiec 

    18. Jacek Roszkowski 

    19. Anna Ruszewska   

    20. Sławomir Sieczkowski 

    21. Andrzej Turowski 

    22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

Radny nieobecny: 

     1. Jarosław Schabieński 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec otworzył VIII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek 

– Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta,   

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów, radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach oraz przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 22 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad:. 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr VII/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 24 kwietnia  2019 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                           

w Suwałkach od dnia  25 kwietnia  2019 roku.     

5. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   

     Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach w 2018 r. 

6    Informacja z realizacji w 2018 roku „Programu szczepień przeciwko wirusowi brodawczaka  

     ludzkiego mieszkanek Suwałk”. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami  

      pozarządowym  oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia   

     2003 r. o działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie, za rok 2018. 

 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku  

     energetycznego. 

 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania   

      i rozliczania dotacji udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym  

     formom wychowania przedszkolnego, szkołom, w tym podstawowym, w których  

     zorganizowano oddział przedszkolny i placówkom z  terenu Miasta Suwałki, trybu  

     przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu  

      i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie suwalskiego bonu żłobkowego. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Programu  

      wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie realizacji Programu  

     wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły I Stopnia nr 5   

      w Suwałkach i włączenia jej do Zespołu Szkół nr 4 w Suwałkach. 

14.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Miasto Suwałki  

      zainteresowanym gminom zadań publicznych w zakresie oświaty i wychowania. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

     programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata 2016- 

    2020. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego  

      planu zagospodarowania przestrzennego części terenów rekreacyjnych nad zalewem  

     Arkadia  w Suwałkach. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa  

     drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody   

      i odprowadzania ścieków. 

19. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych    

       w Suwałkach oraz nadania statutu. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2019 rok.                            

21. Wnioski i oświadczenia radnych. 

22. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr VII/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 24 kwietnia          

2019 roku.     

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z VII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 28 maja 2019 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr VII/2019 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  25 kwietnia 2019 roku.   

 Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.                                                                                                              

Uwag i pytań nie wniesiono.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  25 kwietnia 2019 roku została  

przyjęta.  

Ad pkt. 5 

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach w 2018 r. 
Informacja stanowi załącznik Nr 7  do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii            

w Suwałkach w 2018 r. było przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych                          

i Bezpieczeństwa w dniu 21 maja 2019 r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przedłożonego materiału.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii            

w Suwałkach w 2018 r.  zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z realizacji w 2018 roku „Programu szczepień przeciwko wirusowi 

brodawczaka  ludzkiego mieszkanek Suwałk”. 
Informacja stanowi załącznik Nr 8  do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotową Informację wszyscy radni otrzymali 

wraz z materiałami na Sesję Rady Miejskiej. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa Informacja było przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 maja 2019 r.  Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że  Informacja z realizacji w 2018 roku „Programu szczepień 

przeciwko wirusowi brodawczaka  ludzkiego mieszkanek Suwałk”, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 7 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami  

pozarządowym  oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                      

24 kwietnia 2003 r. o działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie, za rok 2018. 
Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 9 do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowe Sprawozdanie wszyscy radni otrzymali 

wraz z materiałami na Sesję Rady Miejskiej. 
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Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższe Sprawozdanie było przedmiotem 

posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 20 maja 2019 r., Komisji Oświaty             

i Wychowania w dniu 20 maja 2019 r., Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 

21 maja 2019 r., Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 22 maja 2019 r. i Komisji 

Finansowo-Budżetowej w dniu 22 maja 2019 r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że  Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowym  oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia   2003 r. o działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie, za 

rok 2018 zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku  

energetycznego. 
 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały - załącznik 

nr 10 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 11 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22  głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr VIII/93/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja 2019 r. 

             w sprawie  określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego 

                                           - stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania   

i rozliczania dotacji udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym  

formom wychowania przedszkolnego, szkołom, w tym podstawowym, w których  

zorganizowano oddział przedszkolny i placówkom z  terenu Miasta Suwałki, trybu  

przeprowadzania kontroli    prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz 

terminu  i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały - załącznik 

nr 14 do protokołu.  

Anna Ruszewska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 15 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

załącznik nr 16  do protokołu 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy) przyjęta została  

Uchwała Nr VIII/94/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja 2019 r. 

w sprawie  zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania  i rozliczania dotacji udzielanych 

publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, 

szkołom, w tym podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny                        

i placówkom z  terenu Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania kontroli    prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu  i sposobu rozliczenia ich 

wykorzystania                                                                                                                                       

   - stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie suwalskiego bonu żłobkowego 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz              

z autopoprawką polegającą na wpisanie w podstawie prawnej dot. ustawy z dnia 28 listopada 2003 

r. o świadczeniach rodzinnych zapisu: „Dz.U. z 2019 r. poz. 924” - załącznik nr 19 do protokołu. 

Anna Ruszewska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 20 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

załącznik nr 21  do protokołu 

Anna Maria Gawlińska w imieniu Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” stwierdziła, że  ten sam 

efekt można było uzyskać zwiększając kwotę dotacji celowej podmiotom prowadzącym żłobek czy 

klub dziecięcy a tym samym skrócone zostały by niezbędne procedury i nie przeniesione były by 

obowiązki w tym temacie na rodziców. Mimo to wyraziła swoje zadowolenie ze wsparcia 

skierowanego do mieszkańców Suwałk i poinformowała, że radni Ugrupowania poprą 

przedmiotową uchwałę. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały w zaproponowanej wersji. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy ) przyjęta została wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr VIII/95/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja  2019 r. 

w sprawie suwalskiego bonu żłobkowego 

   -  stanowi załącznik nr 23 do protokołu 
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Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu  wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 24 do protokołu.  

Anna Ruszewska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 25 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie „za” 22 głosy)  przyjęta została 

Uchwała Nr VIII/96/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja  2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Programu  wspierania rozwoju uczniów 

zdolnych „Zdolny Suwalczanin” 

                                             - stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały -  załącznik 

nr 29 do protokołu.  

Anna Ruszewska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 30 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr VIII/97/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja 2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów 

zdolnych „Zdolny Suwalczanin” 

                                               - stanowi załącznik nr 33 do protokołu 
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Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie założenia Branżowej Szkoły I Stopnia nr 5   

w Suwałkach i włączenia jej do Zespołu Szkół nr 4 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

-  załącznik nr 34 do protokołu.  

Anna Ruszewska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 35 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 36  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37   do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 21 głosy)   przyjęta została  

 

Uchwała Nr VIII/98/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja  2019 r. 

w sprawie założenia Branżowej Szkoły I Stopnia nr 5  w Suwałkach i włączenia jej do 

Zespołu Szkół nr 4 w Suwałkach 

                                             -  stanowi załącznik nr  38 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Miasto Suwałki 

zainteresowanym gminom zadań publicznych w zakresie oświaty i wychowania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

-  załącznik nr 39  do protokołu.  

Anna Ruszewska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr  40 do protokołu 

Sławomir Sieczkowski w imieniu  Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” poinformował,  że radni 

tego Ugrupowania są przeciwni proponowanej uchwale. Stwierdził, że na podstawie tej uchwały 

organ wykonawczy mógłby powierzyć wszystkie zadania bliżej nieokreślonym gminom w zakresie 

oświaty i wychowania; dlatego bardziej zasadne było by aby poddać kontroli Wysokiej Rady 

powierzenie określonych zadań określonym podmiotom w drodze odrębnych uchwał.   

Czesław Renkiewicz  poinformował, że samorząd realizuje zadania z zakresu oświaty                             

i wychowania; porozumienia zawierane są głównie w kierunku Suwałk – dużo dzieci i młodzieży 

zamieszkujących poza Suwałkami korzysta z miejskich placówek oświatowych i wychowawczych. 

Dbając o finanse Miasta zawierane są porozumienia, w których określone zostały zasady udziału      

w kosztach zainteresowanych gmin. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 20 głosy, „przeciw” 2 głosy, „wstrzymał 

się” 0 głosów)   przyjęta została  

Uchwała Nr VIII/99/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja  2019 r. 

w sprawie powierzenia przez Miasto Suwałki zainteresowanym gminom zadań publicznych 

w zakresie oświaty i wychowania 

                                             -  stanowi załącznik nr 42 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata 

2016–2020. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały –załącznik 

nr 43  do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 44 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy)   przyjęta została  

. Uchwała Nr VIII/100/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja  2019 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki   na lata 2016–2020 

                                              -  stanowi załącznik nr 47 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego  

planu zagospodarowania przestrzennego części terenów rekreacyjnych nad zalewem  

Arkadia  w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały -      

załącznik nr 48 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 49 do protokołu 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie   ( „za” 22 głosy, ) przyjęta została 

Uchwała Nr VIII/101/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja 2019 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części terenów rekreacyjnych nad zalewem Arkadia  w Suwałkach 

                                           - stanowi załącznik nr 51 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa  

 drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały -      

załącznik nr 52 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 53 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  22 głosów) przyjęta została 

 

Uchwała Nr VIII/102/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja 2019 r. 

w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa  drogowego dróg publicznych, których 

zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach 

                                           - stanowi załącznik nr 56 do protokołu 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania 

wody  i odprowadzania ścieków. 

 

Czesław Renkiewicz   – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 57  do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 58 do protokołu 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22  głosów)  przyjęta została  

 

Uchwała Nr VIII/103/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja 2019 r. 

w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody  i odprowadzania ścieków    

                                       - stanowi załącznik nr 60 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec z przyczyn formalnych ogłosił pięciominutowa przerwę. 

 

P r z e r w a 

Wznowienie obrad 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 36 Statutu Miasta reasumpcja głosowania jest 

dopuszczalna w trakcie tego samego posiedzenia Rady i wyłącznie w przypadku ujawnienia 

oczywistego błędu w uprzednio podjętej uchwale; kwestia dot.  podjętej uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Miasta Suwałki na lata 2016-2020. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że przyjęty projekt przedmiotowej w zakresie wejścia w życie 

ma błędy: § 3 brzmi: „uchwała podlega publikacji w Dzienniku urzędowym Województwa 

Podlaskiego” zaś § 4 „Uchwała wchodzi w życie z dniem powzięcia”. Prawidłowo § 3 powinien 

brzmieć: „ Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podlaskiego”, zaś § 4 powinien być skreślony. Jeżeli nie jest możliwa 

reasumpcja przedstawił propozycję, żeby podjętą uchwałę poprawić na następnym posiedzeniu 

sesji Rady Miejskiej. Jeżeli służby Wojewody Podlaskiego zwrócą uwagę na ten błąd odesłana 

zostanie zwrotna informacja z dokładnym wyjaśnieniem tej kwestii. 

Zbigniew Roma De-Mezer przypomniał, że Komisja Rady Miejskiej pracowała nad wadliwym  

projektem uchwały i nikt na to nie zwrócił uwagi, jest to błąd, który się powiela. Najlepszym 

wyjściem z sytuacji jest przyjęcie rozwiązania zaproponowanego przez Prezydenta Miasta. 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych    

w Suwałkach oraz nadania statutu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały   - 

załącznik nr 61 do protokołu.  

Anna Ruszewska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 62 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 63 do protokołu. 
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Mariola Brygida Karpińska poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Oświaty                            

i Wychowania w dniu 20.05.2019 r. zwróciła się z prośbą o opinię prawną w kwestii 

odpowiedzialności dyrektora szkoły za finanse, gdzie jest granica odpowiedzialności dyrektora 

szkoły a gdzie dyrektora CUW,  podkreślając, że ustawa o rachunkowości wyraźnie mówi,         

że dyrektor jednostki zawsze odpowiada za finanse, nawet jeżeli powierzy innemu podmiotowi. 

Opinię prawna otrzymała parę minut przed sesją, w związku z czym nie była w stanie dokonać 

analizy tego dokumentu. Wyraziła swoje niezadowolenie z faktu nie zaproszenia radnych 

Klubu Prawo i Sprawiedliwość do pracy w Zespole powołanym przez Prezydenta Miasta. 

Biorąc powyższe pod uwagę poinformowała, że radni Klubu Prawo i Sprawiedliwość będą 

głosowali „przeciw” przyjęciu przedmiotowej uchwały. 

Sławomir Sieczkowski powiedział, że Centrum Usług Wspólnych ma powstać w oparciu            

o pracowników służb finansowo-księgowych i komórek kadrowych, są to wysoko 

wyspecjalizowani pracownicy dbający o finanse jednostek oświatowych. Wiele jest jeszcze 

kwestii  nieznanych, niedopracowanych. Ogólnie idea powstania centrum usług wspólnych, 

kompleksowych jest dobra i samorządy będą musiały ją wprowadzić. Podkreślił, że w chwili 

obecnej zadania wykonywane są prze 56 osób, po utworzeniu  w centrum zatrudnionych 

zostanie 35-40 pracowników; obecnie osoby wykonują swoje zadania w placówce oświatowej, 

po utworzeniu nowej jednostki będą oddaleni od placówki, której zadania realizują. Organ 

prowadzący powinien dbać o pracowników, którzy przejdą do pracy w centrum przynajmniej 

w pierwszym etapie  wdrażania. Wyraził swoje zaniepokojenie przeniesieniem SODN do 

budynku Parku Naukowo-Technologicznego, co wiązać się z pewnością będzie w wysokimi 

kosztami. Poinformował, że radni ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” wstrzymają się od 

głosowania nad przedmiotową uchwałą. 

Wiesław Stelmach w nawiązaniu do wątpliwości zgłaszanych przez radną Mariolę Karpińską 

poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty i Wychowania  w dniu 20 maja 2019 r. 

odpowiedział, że powierzenie obowiązków w zakresie rachunkowości zwalnia dyrektorów 

jednostek z odpowiedzialności za tę sferę. Dyrektor Centrum Usług Wspólnych przyjmuje 

powierzone obowiązki i odpowiada za zadania z zakresu rachunkowości; taka jest regulacja 

prawna. 

Czesław Renkiewicz odnosząc się do kwestii przeniesienia SODN do budynku PNT 

poinformował, że widzi same plusy. Do zadań PNT należy również edukacja, prowadzenie szkoleń 

w tym względzie; baza nie do końca jest efektywnie wykorzystana. Ulokowanie SODN-u pozwoli 

w lepszym stopniu tę bazę wykorzystać. Nadmienił, że  Samorząd będzie płacił czynsz za 

wynajmowania pomieszczenia. Umieszczenie Centrum Usług Wspólnych na V i VI piętrze 

budynku III LO nie podwyższy kosztów, które dotychczas ponosi Miasto; adaptacja pomieszczeń 

będzie kosztowała ok. 30 – 50 tyś zł.  

Odnosząc się do zarzutu radnej M. Karpińskiej dot. braku radnych w Zespole pracującym nad 

powstaniem CUW poinformował, że wydane zostało Zarządzenie, w którym pominięte zostały 

niektóre osoby. Dokument ten został skorygowany poprzez włączenie do prac dyrektorów szkół; 

po wyborach samorządowych od grudnia 2018 r. prowadzona była procedura powołania nowej 

jednostki i jeżeli byli by chętni to mieli możliwość zgłoszenia się do pracy w tym zespole.  

Zaznaczył, że  zespół był otwarty, w skład którego wchodzili urzędnicy, radni i dyrektorzy szkół. 

Istnieją pewne obawy jak to zafunkcjonuje a najsłabszą materią w tym względzie jest czynnik 

ludzki. Podkreślił, że nie chciałby w tym procesie tracić na tym wartościowym czynniku jakim są 
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wyspecjalizowani, z wielkim doświadczeniem pracownicy. Dużo będzie zależało od dyrektora tej 

jednostki, którego zadaniem będzie skompletowanie pracowników. Zaznaczył, że efektywność 

pracy tego zespołu będzie wyższa niż do tej pory. 

Odnosząc się do kwestii zakresu kompetencji nowej jednostki poinformował, że samorząd 

podchodzi minimalistycznie – będą to zadania finansowo-księgowe, kadrowo- płacowe oraz 

obsługa prawna. Brane były również pod uwagę zamówienia publiczne, sprawy BHP i obsługa 

informatyczna, ale po dyskusjach z dyrektorami jednostek  tematy te pozostaną w  ich kompetencji. 

W przyszłości rozważana będzie propozycja utworzenia grupy remontowo-budowlanej, która 

realizowała by niewielkie remonty w jednostkach oświatowych. 

Mariola Karpińska podkreśliła, że była jedną z pierwszych osób, które entuzjastycznie 

podchodziły do utworzenia Centrum Usług Wspólnych i  teraz  też tak uważa. Jednak jest zbyt 

wiele niewiadomych, które stawiają zagrożenia dyrektorom szkół. Zaapelowała o bardzo dokładne 

przeanalizowanie niejasnych  spraw, gdyż w efekcie końcowym za finanse szkoły zawsze będzie 

odpowiadał dyrektor szkoły oraz o zaproszenie radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość do prac 

przedmiotowego zespołu. 

Jacek Niedźwiedzki poinformował, że przeanalizował raport z 2019 r. opracowany przez 

wykładowców Uniwersytetu Toruńskiego o  funkcjonowaniu w ostatnich dwóch latach Centrum 

Usług Wspólnych w Polsce. Raport jest bardzo pozytywny; w skali ocen 1-5 funkcjonowanie tej 

jednostki oceniono na 3,80. 

Zbigniew Roman De-Mezer stwierdził, że każdy radny mógł przyłączyć się do prac powołanego 

zespołu dot. powołania CUW; za przykład podał swoją osobę i radnego Marka Lecha 

Zborowskiego- Weychmana.  Potwierdził, że  faktycznie wiele rzeczy poruszanych  na dzisiejszym 

posiedzeniu jest jeszcze niewiadomych . Zorganizowano spotkanie z samorządem, który utworzył 

CUW 3 lata temu; suwalski zespół korzysta z doświadczeń samorządu w Lubinie. Zaznaczył, że 

CUW w Lubinie jest na usługach dyrektorów szkół i pomaga dyrektorom. Powiedział, że                        

z pewnością będzie bardzo dużo pytań, ale  na wszelkie pytania i wątpliwości odpowiedź będzie 

wypracowana do 1 stycznia 2020 r. W projekcie nowo powstałej jednostki zostały zabezpieczone 

środki na programy komputerowe, szkolenia merytoryczne i interpersonalne, wyposażenie sal.          

O sukcesie CUW-u stanowić będzie zatrudniona tam kadra. 

Jacek Juszkiewicz stwierdził, że nie było by żadnych dyskusji i wzajemnego przekonywania się, 

gdyby radni wszystkich klubów i ugrupowań byli zaproszeni do prac powołanego zespołu. Trudno 

bowiem uczestniczyć w pracach takiego zespoły jako wolny słuchacz bez prawa głosu; zarzucił 

brak przepływu informacji o terminie posiedzeń. Zaapelował aby w przyszłości wypracować dobry 

zwyczaj i wszyscy pracowali w komisjach wspólnie; brak współpracy spowodował wiele 

wątpliwości i podzielonych zdań. 

Marek Lech Weychman-Zborowski podkreślił, że było sporo uwag i pytań, ale CUW jako idea 

jest gwarancją bezpieczeństwa dla dyrektora w zakresie zadań finansowo-księgowych oraz 

wspomaganiem wobec dyrektorów  i organu prowadzącego, który będzie miał bezpośredni nadzór 

nad finansami oświaty. Księgowość będzie prowadzona kompetentnie oraz zgodnie                                   

z obowiązującymi przepisami prawa. Zaapelował do radnych o przyjęcie przedmiotowej uchwały. 

Sławomir Sieczkowski zapytał, czy znane są kandydatury na stanowisko Pełnomocnika                         

i Dyrektora Centrum Usług Wspólnych. 
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Czesław Renkiewicz w odpowiedział, że na chwilę obecna nie poda konkretnych kandydatur. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 14 głosów, „przeciw” 6 głosów, „wstrzymał 

się” 2 głosy) przyjęta została  

 

Uchwała Nr VIII/104/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja 2019 r. 

w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Suwałkach oraz nadania statutu 

                                           -stanowi załącznik nr 65 do protokołu 

 

 

Ad. pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz ze 

zgłoszoną autopoprawką   - załącznik nr 66 do protokołu.                    

Andrzej Turowski-  Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 67 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały . 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 20 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymał 

się” 2 głosy) przyjęta została wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami 

 

Uchwała Nr VIII/105/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 maja 2019 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok 

- stanowi załącznik nr 69 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Czesław Renkiewicz  zaprosił wszystkich do udziału w Nowennie przygotowującej do 

obchodów 300-lecia Miasta Suwałk w dniu 9 czerwca 2019 r. o godz. 18:00 
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Ad pkt. 22 

Zakończenie obrad VII sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  najbliższa sesja  planowana jest na dzień 26 czerwca                               

2019 r. o godz.13:00 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego. 

 

Kończąc VIII sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach                   

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono 

 

                                                                                                      Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach      

 

                                                                                                 Zdzisław Przełomiec 
Protokół sporządziła:                                                        
Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


